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Närvarande 
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Paul Géara (M) 

Ann-Katrin Åslund (FP) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande 

Else-Marie Bjellqvist (S), tjänstgörande  

Halit Azizoglu (MP)  

Elena Gonzales (V) 

Anita Lundin (M), tjänstgörande 

Yvonne Riddervik (M) 

Johan Frantz (M) 

Britt Westerlind (KD), tjänstgörande 

 

  Förhinder:

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD), ledamöterna Rana  

Carlstedt (S), Bengt Roxne (S) och Elisabeth Bäckström (M)  

samt ersättarna Sven Britton (S), Erik Malm (MP), Isabella 

Pettersson (Fi), Niklas Källberg (FP) och Alfred Askeljung (C). 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Britt Westerlind (KD) för Sofia Modigh (KD), Gisela Norrman (S) 

för Rana Carlstedt (S), Else-Marie Bjellqvist (S) för Bengt Roxne 

(S) och Anita Lundin (M) för Elisabeth Bäckström (M). 

 

Närvarande tjänstemän:  

Tf Förvaltningschefen Karin Ekdahl Wästberg, avdelningscheferna 

AnnMarie Ståhl, Raili Karlsson och Annelie Svensson, biträdande 

avdelningschefen Jonas Wilhelmsson, ekonomichefen Patrik 

Simonsson, strategen Elisabeth Landström, nämndsekreteraren 

Barbara Ahlmark och borgarrådssekreterarna Lina Hultman från 

Äldre- och personalroteln (V), Mejke Runström från 

Kristdemokraternas kansli (KD) samt Matilda Malmqvist Glas från 

Finansroteln (S).  
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tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 1 Närvarande 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet och 

välkomnar en ny ersättare i äldrenämnden Else-Marie Bjellqvist (S). 

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  
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§ 2 Val av justerare 

 

Ledamoten Dennis Wedin (M) utses att tillsammans med 

ordföranden Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 5 (36)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 21 april 2015 har  

justerats den 28 april 2015.  

 

Äldrenämndens beslut 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

 

Inga övriga frågor anmäls och dagordningen fastställs. 
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äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) inlämnar 

två gemensamma skrivelser: 

- ”Angående regeringens förslag till att ge kommunerna rätt 

att kräva högre avgifter för hemtjänst” 

(dnr 150-195/2015) 

- ”Angående hemlagad mat i hemtjänsten” 

(dnr 150-197/2015). 

 

 

Äldrenämndens beslut   

Äldrenämnden överlämnar båda skrivelserna till 

förvaltningen för beredning av svar. 
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Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 6 Förvaltningschefens information 

 

Tillförordnade direktör Karin Ekdahl Wästberg besvarar frågor från 

förra sammanträdet från ledamöterna Dennis Wedin m.fl. (M) och 

Ann-Katrin Åslund (FP) rörande den nya majoritetens samtliga 

översyn och utredningar som ska genomföras i år.  

 

Karin Ekdahl Wästberg informerar om genomförda inspektioner 

under första tertialen i år och informationsbladet delas ut. 

  

Strategen Elisabeth Landström presenterar ärendet § 17 Uppföljning 

av vård- och omsorgsboende, hemtjänst, servicehus och 

dagverksamheter för år 2014 samt besvarar frågor från nämnden. 
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äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 7     Tertialrapport 1 för äldrenämnden för år 2015 

Dnr 122-148/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tertialrapport 1 och    

      överlämnar den till kommunstyrelsen. 

 

2.   Äldrenämnden föreslår kommunstyrelsen att hos    

      kommunfullmäktige föreslå budgetjustering om  

      1,1 mnkr för att täcka merkostnader för anpassning  

      av lokaler i samband med flytt. 

 

3. Äldrenämnden anmäler omslutningsförändringar om 

65,3 mnkr för kommunstyrelsens godkännande. 

 

Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 29 april 2015.  

Efter årets första tertial bedömer äldreförvaltningen att de mål, 

aktiviteter och indikatorer som framgår av verksamhetsplanen i 

huvudsak kommer att uppnås och genomföras under året. För 

ekonomin prognostiseras ett nollresultat under förutsättning att 

begärd budgetjustering om 1,1 mnkr beviljas vilken avser 

merkostnader som uppstått i samband med flytt till nya lokaler samt 

att omslutningsförändringar om 65,3 mnkr får kommunstyrelsens 

godkännande. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler 

ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 
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äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

 

”Tertialrapporten 1 för år 2015 för äldrenämnden visar med all 

tydlighet att Stadshusalliansen 2010-2014 lämnade en välordnad 

och välfungerande äldreomsorg efter sig i Stockholms stad, vilket vi 

med glädje konstaterar. Vi ser också med tillfredsställelse att 

majoriteten fortsätter på den av Alliansens inslagna väg att noggrant 

följa upp och utvärdera äldreomsorgens alla aspekter med den 

äldres välbefinnande i fokus. Dessa uppföljningar och utvärderingar 

riggar för en ännu bättre framtida äldreomsorg i Stockholm.  

Dock konstaterar vi med stor beklagan att den rödgrönrosa 

majoriteten successivt minskar valfriheten genom att motarbeta och 

stoppa boenden som inte drivs i egen regi. Majoriteten tycks tro att 

det är driftsformen i sig som avgör hur väl fungerande en 

verksamhet är och har inlett och genomfört en återkommunalisering 

av väl fungerande verksamheter. Makten flyttas successivt från den 

enskilde till kommunpolitikerna. Detta kommer att hämma 

kvalitetsutvecklingen och minska medborgarnas valfrihet. De 

osäkra förutsättningarna för att bedriva äldreomsorg i fristående regi 

minskar även investeringsviljan inom ett välfärdsområde som är i 

stort behov av just investeringar för att möta en åldrande 

befolkning.   

Vidare konstaterar vi att den rödgrönrosa majoriteten tycks skjuta 

viktiga beslut på framtiden och gömmer sig bakom ett otal 

utredningar utan fastställd sista leveransdatum. Vi skulle gärna se 

en tydlig vision för framtidens äldreomsorg med alla möjligheter 

och utmaningar det innebär för staden, en vision som dessutom 

kopplas till praktiska åtaganden med en tidsplan för leverans.  

På nationell nivå säger sig den rödgröna regeringen satsa på landets 

äldreomsorg genom att i sin vårbudget 2015 avsätta en miljard på 

en ökad bemanning inom äldreomsorgen. Det som regeringen i 

sammanhanget inte nämner är att man till stor del tar pengarna från 

befintlig äldreomsorg. Man tar ur ena fickan och lägger i den andra. 

Bland annat skrotar regeringen satsningen på att stärka 

kommunernas egenkontroll av verksamhet på 220 mnkr, satsningen 

på bättre samverkan mellan vård och omsorg på 50 mnkr, 

satsningen på den nationella demensplanen på 50 mnkr, satsningen 

på förlängt investeringsstöd till äldreboende på 50 mnkr, satsningen 

på stärkt kompetens inom äldreomsorgen på 140 mnkr och det 

nationella måltidslyftet på 75 mnkr. Vi väntar ännu med oro på ett 

svar på hur den rödgrönrosa stadshusmajoriteten anser att detta 

kommer att påverka Stockholms äldre.”  
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§ 8     Rättegångsfullmakt åt stadsledningskontorets 
juridiska avdelningen  

Dnr 111-172/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden utfärdar rättegångsfullmakt för juridiska 

avdelningen. Fullmakten avser såväl verksamhet som 

bedrivs av allmänjuridiska enheten som av social- och 

skoljuridiska enheten. Fullmakten ges för stadsjurist 

Catharina Gyllencreutz samt vice stadsjuristerna Kristina 

Westerlind och Hans Altsjö att var för sig företräda 

Stockholms kommun inom äldrenämndens 

förvaltningsområde. Med undantag för rätt att motta 

delgivning av stämningar äger ombud den behörighet som 

anges i rättegångsbalken 12 kap 14 § första stycket. Ombud 

äger dessutom att på nämndens vägnar uppbära, motta och 

kvittera nämnden tillkommande medel och handlingar, att 

förordna annan i sitt ställe samt i övrigt vid alla de tillfällen, 

då Stockholms kommuns rätt inom äldrenämndens 

förvaltningsområde kan vara ifråga, densamma iakttaga och 

bevaka. 

 

2. Den nya fullmakten ersätter den tidigare utfärdade 

fullmakten från den 14 oktober 2008 (dnr 117-280/2008) 

och gäller från och med den 20 maj 2015. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 4 maj 2015.  

 

För att stadsledningskontorets juridiska avdelning som ombud ska 

kunna företräda äldrenämnden i domstolar, där juridiska 

avdelningen har äldrenämndens uppdrag att inom äldrenämndens 

förvaltningsområde föra talan, måste en rättegångsfullmakt utfärdas.  

 

Äldreförvaltningen stödjer stadsledningskontorets juridiska 

avdelnings begäran om att äldrenämnden utfärdar en ny aktualiserad 

rättegångsfullmakt.  

 

Yrkanden 
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Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 
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Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 9   Deltagande i EU-sammanslutning för innovationer 
som gynnar äldre och äldreomsorgen (EIT Health) 

Dnr 330-152/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens förslag om 

deltagande i sammanslutning EIT Health och överlämnar 

ärendet till kommunfullmäktige för beslut om 

Stockholms stads deltagande i EIT Health. 

 

2. Äldrenämnden föreslår kommunfullmäktige att utse 

direktören för äldreförvaltningen att vara stadens 

samordnare för deltagande i EIT Health. 

 

     Protokollet förklaras omedelbart justerat. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 16 april 2015.  

 

Hälsosammare livsstil, bättre miljö och medicinsk utveckling har 

höjt medellivslängden i samtliga utvecklade länder, däribland 

Sverige. Inte desto mindre ställer den demografiska utvecklingen 

kommuner och landsting inför utmaningar. EU har i sin 

långtidsbudget för tiden 2014-2020 slagit fast att demografiska 

förändringar, i klartext den allt större andelen äldre i befolkningen 

är en av unionens största gemensamma utmaningar.  

Horizon 2020 är det breda anslaget för forskning och utveckling 

med totalt nära 80 miljarder euro i budget. EU har sedan några år 

tillbaka tagit ytterligare ett steg för att skapa mer spets, excellens, 

inom den europeiska forskningen: EIT (European Institute of 

Innovation and Technology). EIT har som syfte att skapa 

innovationer, utveckling, tillväxt och samtidigt förbättra högre 

utbildning bland annat för att möta den åldrande befolkningens 

utmaningar. 

 

Äldreförvaltningen föreslår att Stockholms stad blir medlem i EIT 

Health med syfte att innovations- och utvecklingskraften inom 

äldreomsorgen ska öka, nya lösningar både avseende teknik och 

tjänster ska tillkomma samt långsiktigt förbättra utbildningen inom 

äldreomsorgsområdet. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler 

ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Om vi ska kunna tillhandahålla mer äldreomsorg av högre kvalitet 

till en hållbar kostnad måste vi fullt utnyttja de möjligheter som 

teknikens utveckling ger oss. Offentliga verksamheter har stor 

potential att vara mer innovativa än i dagsläget. Det är bara att 

hoppas att de förhoppningar som förvaltningen knyter till stadens 

deltagande i EIT Health kan infrias och att detta kan bli ett 

värdefullt verktyg för att identifiera och implementera nya metoder 

och arbetssätt. 

 

Som äldreförvaltningen påpekar räcker det inte med att innovationer 

skapas, det måste också finnas en beredskap för att omsätta dem i 

ordinarie verksamhet. För att ytterligare förstärka äldreomsorgens 

mottaglighet för innovationer bör äldreförvaltningen gå vidare med 

att exempelvis etablera testmiljöer som gör det möjligt för såväl 

anställda som utomstående att pröva nya idéer. 

 

Det ska finnas tydliga rutiner för hur innovationer som visar sig 

fungera kan implementeras i ordinarie verksamhet. Det är också 

viktigt att upphandlingar utformas på ett sådant sätt att nya 

lösningar kan arbetas fram under avtalsperioden och att fokus ligger 

på problemlösning och inte på utförande. Detta ställer stora krav på 

kompetens hos upphandlarna. 

 

Sammanfattningsvis ser vi positivt på stadens deltagande i EIT 

Health, men vi vill understryka behovet av att såväl 

äldreförvaltningen som stadsdelsnämnderna har en beredskap att 

kunna ta tillvara de vinster som detta samarbete förhoppningsvis 

ger. 
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Vi vill slutligen understryka behovet av att vetenskapens 

landvinningar görs tillgängliga för alla och påminna om de riktlinjer 

för fri tillgång till forskningsresultat (open access) som EU-

kommissionen fastställt för projekt som finansieras med medel från 

Horisont 2020.” 
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§ 10    Remiss av SOU 2015:20 ”Trygg och effektiv 
utskrivning från sluten vård” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLk:s dnr 110-556/2015  

 

Dnr 150-137/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av SOU 2015:20 ”Trygg och effektiv utskrivning 

från sluten vård”. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 20 mars 2015. 

  

Regeringen beslutade den 27 februari 2014 att tillsätta en särskild 

utredare för att genomföra en översyn av lagen (1990:1 404) om 

kommunernas betalningsansvar för viss hälso- och sjukvård, den så 

kallade betalningsansvarslagen. Syftet med översynen var att 

åstadkomma en god vård genom att korta ledtiderna mellan sluten 

vård på sjukhus och vård och omsorg i det egna hemmet.  

Utredningen föreslår att skyldighet att upprätta en vårdplan i 

nuvarande form tas bort. Istället ska redan befintliga bestämmelser i 

hälso-och sjukvårdslagen och socialtjänstlagen om samordnad 

individuell plan, SIP, tillämpas. När en berörd enhet i den 

landstingsfinansierade öppenvården får ett inskrivningsmeddelande 

angående en patient från slutenvården, ska patientens fasta 

vårdkontakt enligt förslaget ansvara för att kalla berörda enheter till 

samordnad individuell planering.  

 

Äldreförvaltningen ställer sig övervägande positiv till utredningens 

förslag, men ser samtidigt att primärvården och hemsjukvården i 

Stockholms läns landsting i nuläget inte har kapacitet för att ta detta 

ansvar.  

 

Yrkanden 
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Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler 

ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Vi välkomnar intentionen i denna – av Alliansregeringen initierade 

- översyn av lagen om kommunernas betalningsansvar för viss 

hälso- och sjukvård, den så kallade betalningsansvarslagen.  

 

Äldreförvaltningen har skrivit ett välbalanserat tjänsteutlåtande som 

remissvar på ”SOU 2015:20 Trygg och effektiv utskrivning från 

sluten vård”. Äldreförvaltningens oro att primärvården och 

hemsjukvården i Stockholms läns landsting i nuläget inte har 

kapacitet för att ta detta ansvar ska tas på stort allvar.  

Samma intention och omsorg om de mest sköra äldre genomsyrade 

Stadshusalliansens arbete år 2008 med införandet av det så kallade 

Trygghetskvittot i stadens äldreomsorg, ett samarbete mellan 

Stockholms stad och Stockholms läns landsting och en utveckling 

av vårdplaneringssystemet Webcare.  

 

Det är en viktig strävan att hemkomsten efter en sjukhusvistelse är 

välordnad och trygg, att den äldre är väl insatt i den fortsatta 

omsorgen och att den äldres behov i detta ständigt ställs i centrum. 

Eftersom det i stor utsträckning handlar om de mest sköra av de 

äldre ska all hantering ske varsamt och respektfullt. Vi förutsätter 

också att man får vara kvar på sjukhus så länge behov föreligger 

och oavsett ålder.” 
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§ 11    Remiss av SOU 2015:7 ”Krav på privata aktörer i 
välfärden” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 110-398/2015 

Dnr 150-134/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner anmälan av förvaltningens  

kontorsutlåtande som svar på remissen av SOU 2015:7 

”Krav på privata aktörer i välfärden” och lägger den till 

handlingarna.. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 4 maj 2015. 

  

Den dåvarande regeringen beslutade i december 2012 att tillkalla en 

särskild utredare med uppdrag att bl.a. utreda vilka möjliga krav, 

utöver redan befintliga, som kan och bör ställas på de som äger och 

driver företag inom välfärdssektorn.  

 

Enligt direktiven till den s.k. Ägarprövningsutredningen, har 

utredningen även haft till uppgift att bedöma om det behövs 

ytterligare verktyg för att säkra samhällets krav på att de som äger 

och driver företag inom skola, vård och omsorg har ett långsiktigt 

och seriöst engagemang och förutsättningar att bedriva en god och 

högkvalitativ verksamhet. Om det inte bedöms möjligt att ställa 

tillräckliga krav på ägare, styrelse och verkställande ledning i 

samband med upphandling ska utredningen överväga att införa 

tillståndsplikt för ytterligare verksamheter inom välfärdssektorn. 

 

Utredningen föreslår att det ska krävas tillstånd av Inspektionen för 

vård och omsorg (IVO) för att privata utförare och kommunala 

stiftelser eller kommunalt bildade eller ägda associationer ska få 

bedriva hemtjänst. Utredningen föreslår också att det undantag från 

tillståndsplikt som idag finns för verksamhet som kommunen 

genom avtal har överlämnat till enskild att utföra (entreprenaddrift) 

tas bort och att tillståndsplikt även ska gälla för sådan verksamhet. 

 

Utredningen föreslår att det vid bl.a. IVO:s prövning ska ställas 

krav på insikt, erfarenhet och lämplighet för att beviljas tillstånd att 

bedriva verksamhet enligt SoL samt att kraven ska gälla 
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fortlöpande. Utredningen föreslår vidare att IVO ska få ta ut en 

avgift vid ansökan om tillstånd samt när förändringar i 

personkretsen anmäls. 

 

Utredningen föreslår att förslagen ska träda i kraft den 1 juli 2016. 

 

Äldreförvaltningen ser positivt på de flesta av utredningens förslag 

till förändringar gällande krav på privata aktörer inom välfärden och 

tillstyrker utredningens förslag om att införa tillståndsplikt för 

utförare av hemtjänst. Gällande entreprenadverksamhet anser dock 

äldreförvaltningen att IVO inte bör få till uppgift att genomföra en 

tillståndsprövning av verksamheten utan i sådana fall endast 

gällande organisationen (den juridiska personen) i egenskap av 

entreprenör. 

 

Äldreförvaltningen är i huvudsak positiv till utredningens förslag 

om att det vid tillståndsprövning ska ställas krav på insikt, 

erfarenhet och lämplighet samt krav på ekonomiska förutsättningar 

för att bedriva en långsiktig verksamhet. 

 

Då IVO:s handläggningstid för ansökan om tillstånd i dagsläget kan 

uppgå till ca 8-9 månader, är ett avgörande skäl till om 

äldreförvaltningen ska kunna tillstyrka utredningens förslag att 

handläggningen för ansökan och prövning om tillstånd och alla 

former av förändringar som kan förandleda ytterligare prövning 

sker så skyndsamt som möjligt. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler 

ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”Vi har tagit del av äldreförvaltningens välbalanserade remissvar 

och ser liksom förvaltningen positivt på de flesta av utredningens 

förslag till förändringar gällande kvar på privata aktörer inom 

välfärden.  
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Därutöver anser vi att samma höga krav ska ställas på såväl privata 

som kommunala aktörer. Vi tror dessutom att vägen att ställa höga 

krav på såväl privata som offentliga aktörer och att ständigt 

kontrollera deras kravuppfyllelse är en långt mer framkomlig väg 

till en äldreomsorg i världsklass med stor valfrihet för Stockholms 

äldre än den ideologiskt betingade återkommunaliseringen av 

välfungerande verksamheter i välfärden.  

Vi förutsätter att – om utredningens förslag blir verklighet – 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) tilldelas fler resurser för att 

handläggning för ansökan och prövning om tillstånd sker så 

skyndsamt som möjligt.” 
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§ 12    Remiss av skrivelse från HSO Stockholm 
”Angående våld i nära relationer hos personer med 
funktionsnedsättning” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 151-459/2015 

Dnr 150-138/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av skrivelse från HSO Stockholm ”Angående våld 

i nära relationer hos personer med funktionsnedsättning”. 

 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 29 april 2015. 

  

Kommunstyrelsen har remitterat skrivelsen ”Angående våld i nära 

relationer hos personer med funktionsnedsättning” från 

Handikappföreningarnas samarbetsorgan (HSO) i Stockholms stad. 

I skrivelsen betonar HSO vikten av att beakta ett funktionshinders-

perspektiv i undersökningar, exempelvis trygghetsmätningen, som 

staden genomför, i olika styrdokument som berör våld i nära 

relationer och i brottsförebyggande och kvinnofridsarbete. Även 

tillgänglighet på brottsoffer- och kvinnojourer är en fråga som lyfts. 

 

Äldreförvaltningen anser att både funktionshinderperspektivet och 

äldreperspektivet är viktigt att ha med när det gäller frågor om våld 

i nära relationer. Förutom funktionshinder som bakgrundsvariabel 

anser äldreförvaltningen att det bör utredas huruvida våld i nära 

relationer inom äldregruppen kan inrymmas i trygghetsmätningen 

och/eller belysas när statistik om våld i nära relationer redovisas i 

andra sammanhang. Med hög ålder följer ofta ett ökat beroende av 

omgivningen och beroendet är en viktig riskfaktor när det handlar 

om att utsättas för våld.  

 

Äldreförvaltningen kommer att delta i arbetet med revideringen av 

Program för kvinnofrid – mot våld i nära relationer som antogs av 

socialnämnden och äldrenämnden 2012.  Samtidigt kommer en 

revidering av de av äldrenämnden antagna riktlinjerna för 
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handläggning av ärende som rör våld i nära relationer att 

genomföras.     

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) anmäler 

ett gemensamt särskilt uttalande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (KD), (M) och (FP): 

”HSO Stockholm har i sin skrivelse belyst ett mycket viktigt 

problem. Personer med funktionsnedsättning är ofta mer beroende 

av personer i sin närhet, och därmed mer sårbara för våld i nära 

relationer. Som förvaltningen anför är det viktigt att det finns 

skyddade boenden och liknande verksamheter som är tillgängliga 

för personer med funktionsnedsättning. Det är också viktigt att vi 

får kunskap om problemets utbredning, inte minst så att vi kan följa 

upp om de insatser staden gör får någon effekt. 

 

Det jag skulle vilja lyfta fram särskilt är behovet av att personal som 

möter personer med funktionsnedsättning har den kunskap som 

krävs för att våga se och våga fråga när det finns skäl att misstänka 

att en person kan ha blivit utsatt för våld. 

 

Det finns också initiativ som syftar till att göra grannar och andra 

personer i omgivningen uppmärksamma på förekomsten av våld 

och att stärka deras möjligheter att agera, såsom Projekt Huskurage. 

Äldreförvaltningen skulle kunna uppmärksamma liknande arbetssätt 

i sin dialog med fastighetsägare, till exempel Micasa.” 
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§ 13     Remiss av motion 2015:1 av Ann-Katrin Åslund  
(FP) om att låta stadens anställda arbeta till 70 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 106-177/2015 

Dnr 150-48/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Ann-Katrin Åslund (FP) ”Att låta 

stadens anställda arbeta till 70”.  

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 4 maj 2015. 

Kommunstyrelsen har begärt remissyttrande angående motion 

(2015:1) om att låta stadens äldre arbeta till 70 av Ann-Katrin 

Åslund (FP). Motionären föreslår att kommunstyrelsen ska ta fram 

riktlinjer för att låta alla anställda i staden som så önskar fortsätta 

arbeta till 70 års ålder. 

Äldreförvaltningen ser positiv på att äldre ska ges rätt att arbeta 

kvar längre och anser att äldre medarbetare kan dela och överföra 

erfarenhet, kompetens och berika arbetsplatsen med sin 

livserfarenhet.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut och anmäler ett gemensamt särskilt 

uttalande.  

 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (FP) yrkar 

bifall till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) 

och (MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (KD), (M) och 

(FP). 
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Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (KD), (M) och (FP): 

Tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD), ledamoten Dennis 

Wedin m.fl. (M) och ledamoten Ann-Katrin Åslund (KD) reserverar 

sig mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag 

till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige bifalla motionen. 

2. Att i övrigt anföra följande: 

Att förlänga arbetslivet och att göra det både möjligt och attraktivt 

för äldre anställda att stanna kvar på arbetsplatserna är avgörande 

för våra möjligheter att finansiera framtidens välfärd. Stockholms 

stad måste bidra till en arbetsmarknad som värderar erfarenheterna 

och kunskaperna hos äldre anställda och där antalet arbetade timmar 

ökar då anställda som både kan och vill arbeta inte faller för 

åldersstrecket. 

 

Men som påpekas i motionen är frågan om pensionsålder betydligt 

bredare än så. Stockholms stad har som offentlig arbetsgivare dels 

ett ansvar som en institution byggd på demokratiska värderingar att 

gå före och förändra diskriminerande normer på arbetsmarknaden, 

och dels ett ansvar gentemot skattebetalarna att leverera offentlig 

service med största möjliga effektivitet.  Det är också ytterst en 

fråga om valfriheten för den anställde att själv välja när hen vill gå i 

pension. 

 

Allt detta talar för att Stockholms stad bör verka för att låta stadens 

anställda arbeta kvar längre, om de så vill. Förslaget i motionen är 

ingalunda utopiskt utan förmodligen någonting som kommer att bli 

nödvändigt att genomföra förr eller senare. Genom att genomföra 

motionens förslag redan nu skulle staden skicka en tydlig signal om 

behovet av en förändrad och uppvärderad syn på våra mest erfarna 

anställda. Vi välkomnar det positiva bemötande som 

äldreförvaltningen ger motionen.”   

 

Särskilt uttalande från (V), (S) och (MP): 

”Som äldreförvaltningen mycket riktigt lyfter i sitt förslag till 

remissvar, ser det väldigt olika ut i olika yrkeskategorier när det 

kommer till arbetsförmåga högre upp i ålder. Äldrenämnden vill 

dock understryka att äldreomsorgen tillhör de arbetsplatser där det 
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förekommer många både fysiskt och psykiskt tunga arbetsuppgifter 

som gör det svårt för många att arbeta kvar fram till nuvarande 

pensionsålder. 

Med nuvarande pensionssystem drabbas därför denna yrkesgrupp 

hårt. Ofta är det kvinnor som har arbetat inom äldreomsorgen som 

har de låga pensionerna. 

Vi menar därför att det är en prioriterad fråga att förbättra 

arbetsvillkoren inom äldreomsorgen så att fler har möjlighet att 

arbeta kvar längre och att de äldre anställdas kompetens och 

erfarenhet bättre kan tillvaratas.” 
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§ 14    Remiss av motion 2015:3 av Anna König Jerlmyr 
(M), Lotta Edholm (FP), Karin Ernlund (C) och Erik 
Slottner (KD) om valfriheten inom äldreomsorgen 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 106-267/2015 

Dnr 150-92/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Anna König Jerlmyr (M), Lotta 

Edholm (FP), Karin Ernlund (C) och Erik Slottner (KD) 

”Om valfriheten inom äldreomsorgen”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 30 april 2015. 

Kommunstyrelsen har begärt remissyttrande angående Motion 

(2015:3) om valfriheten inom äldreomsorgen av Anna König 

Jerlmyr (M), Lotta Edblom (FP), Karin Ernlund (C) och Erik 

Slottner (KD). 

Motionärerna hävdar att den politiska majoriteten nu inlett en 

kommunalisering av väl fungerande verksamheter inom 

äldreomsorgen och att detta riskerar att försämra kvaliteten inom 

välfärden samtidigt som det utgör ett hot mot jämställdheten. Mot 

denna bakgrund föreslår motionärerna att stadsdelsnämnderna 

omgående upphör med ideologiskt motiverad kommunalisering av 

boenden och andra verksamheter inom äldreomsorgen, samt att 

uppdra åt kommunstyrelsen att i samråd med äldrenämnden utreda 

förutsättningarna för att öka mångfalden av aktörer inom 

äldreomsorgen, kombinerat med förstärkta möjligheter att 

underlätta för den enskilda äldre att nyttja sin valfrihet. 

 

Äldreförvaltningen anser bl.a. att besluten att återta tre vård- och 

omsorgsboenden i kommunal regi även fortsättningsvis innebär att 

den enskilde kommer att ha många alternativ och aktörer att välja 

bland.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) yrkar bifall 

till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) 

och (MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (M), (FP) och 

(KD) med återremissyrkandet. 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden avslog återremissyrkandet och beslöt utan omröstning 

enligt förvaltningens förslag till beslut som stöddes av (V), (S) och 

(MP). 

 

Reservation från (M), (KD) och (FP): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(KD) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) reserverar 

sig mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag 

till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut 

2. Att återremittera motionen till äldreförvaltningen  

3. Att därutöver anföra följande: 

 

Ideologiskt motiverad återkommunalisering av boenden och andra 

verksamheter inom äldreomsorgen är för oss dels en fråga om 

begränsad valfrihet för Stockholms äldre och dels en fråga om 

majoritetens syn på följden för jämställdheten i staden. 

 

Att den rödgrönrosa majoriteten i Stadshuset kallar sig feministisk 

är uppseendeväckande med tanke på att återkommunaliseringen av 

väl fungerande verksamheter med många kvinnliga chefer och till 

stor del kvinnliga arbetstagare försämrar för kvinnors företagande 

och för jämställdheten inom äldreomsorgen.  

 

Förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på motionen om valfrihet 

inom äldreomsorgen klargör inte alla aspekter av 

återkommunaliseringen. Därför vill vi återremittera motionen och 

uppdra åt äldreförvaltningen att belysa även jämställdhetsaspekten i 

återkommunaliseringen.”  
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§ 15    Remiss av motion 2015:5 av Dennis Wedin (M) om 
införandet av en kontinuitetsbonus inom hemtjänsten 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 106-270/2015 

Dnr 150-91/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Dennis Wedin (M) ”Om införandet 

av en kontinuitetsbonus inom hemtjänsten”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 27 april 2015. 

Kommunstyrelsen har begärt remissyttrande angående Motion 

(2015:5) om införandet av en kontinuitetsbonus inom hemtjänsten 

av Dennis Wedin (M). Motionären föreslår att en kontinuitetsbonus 

ska införas inom hemtjänsten. Detta för att skapa förutsättningar för 

relationer mellan enskild hemtjänstpersonal och den enskilde äldre. 

Vidare skulle detta kunna öka incitamentet för hemtjänstaktörer att 

schemalägga sin personal på ett sätt där samma personal arbetar 

med samma geografiska områden. Enligt motionäreren är det är en 

kvalitetsåtgärd som också medför mer lokal organisering. 

 

Äldreförvaltningens uppfattning är att det inte finns ett behov av 

detta. Kontinuitet är en viktig kvalitetsaspekt inom äldreomsorgen. 

För hemtjänstutförarna i Stockholms stads valfrihetssystem utgör 

kontinuitet en av utgångspunkterna för uppdraget och är också ett 

åtagande. 

Äldreförvaltningens uppfattning är att det finns ett behov av att se 

över möjligheten att föra in vissa krav i förfrågningsunderlaget/ 

kontraktet rörande personalens anställningsvillkor. Vidare skulle 

också krav rörande personalens anställningsvillkor i kombination 

med krav på placering av hemtjänstens utförarkontor kunna 

medföra en mer lokal organisering av hemtjänsten. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) yrkar bifall 

till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) 

och (MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (M), (FP) och 

(KD). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M), (KD) och (FP): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(KD) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) reserverar 

sig mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag 

till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå kommun-

fullmäktige bifalla motionen. 

2. Att i övrigt anföra följande: 

 

Politiken har ett ansvar att ställa om stadens arbete när 

stockholmare väljer att bo kvar i sitt hem längre. Utvecklingen 

ställer högre krav på stadens hemtjänst, dels att personalen ska få 

fler verktyg för att kunna erbjuda en god omsorg, och framförallt att 

äldre ska få bättre möjligheter till god omsorg i hemmet. 

 

I Stockholms läns Äldrecentrums rapport ”Vem ska bestämma vad i 

hemtjänsten” uppges kontinuitet i relationen emellan vård- och 

omsorgspersonal och de personer som har äldreomsorg som en 

viktig faktor för god individanpassad hjälp. Det uppges också att en 

försvårande faktor ur äldres perspektiv är just låg personal-

kontinuitet. 

 

Det framgår tydligt från förvaltningens svar att detta förslag inte 

passar in i de låga politiska ambitioner som vänstermajoriteten i 

stadshuset har för Stockholms äldreomsorg. De förnekar forskning 

från exempelvis Stockholms län Äldrecentrum, för att inte släppa 

fram förslag som syftar till en bättre kvalitet inom omsorgen.  

 



 Protokoll 

Sida 30 (36)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

Förvaltningens förslag till beslut tar sin utgångspunkt i att 

kontinuiteten idag är för bra - ur ett personalperspektiv. Det är 

felaktigt att inte ha utgångspunkten att äldre ska ha så god omsorg 

som möjligt, det är också verklighetsfrånvänt att påstå att ökad 

kontinuitet inom hemtjänsten inte är att önska. Argumentationen är 

dessutom snarare ett argument för att införa en kontinuitetsbonus. 

Om personalenheter som visar på goda resultat kring kontinuitet 

skulle få ekonomisk bonus, skulle det gynna personal som redan 

idag har ett arbetssätt med hög kontinuitet. 

 

I takt med att Stockholm behöver ställa om och höja ambitionerna 

för äldreomsorgen, bör en kontinuitetsbonus införas inom 

hemtjänsten för att äldre i så stor utsträckning som möjligt ska få 

besök från samma personal. Det skapar en ökad trygghet för den 

äldre att känna igen den som vårdar i det egna hemmet. Det innebär 

också bättre personkännedom och möjligheter för personal att 

upptäcka om hälsotillståndet hos den äldre skulle förändras.” 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 16    Remiss av motion 2015:6 av Dennis Wedin (M) om 
nyttoparkeringstillstånd för hemtjänstpersonal 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, SLK:s dnr 106-271/2015 

Dnr 150-134/2015  

      Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen av motion från Dennis Wedin (M) ”Om 

nyttoparkeringstillstånd för hemtjänstpersonal”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 27 april 2015. 

Kommunstyrelsen har begärt remissyttrande angående Motion 

(2015:6) om nyttoparkeringstillstånd för hemtjänstpersonal av 

Dennis Wedin (M). Motionären föreslår att trafiknämnden får i 

uppdrag att i samarbete med Stockholms parkering ta fram förslag 

på att reducera kostnaden för nyttoparkeringstillstånd för 

hemtjänstpersonalen.  

 

Äldreförvaltningen anser inte att en sänkning av avgiften för 

nyttoparkeringstillstånd skulle förbättra situationen. 

Äldreförvaltningen anser i stället att staden ska arbeta för en mer 

lokal organiserad hemtjänst som i sin tur kommer medföra positiva 

effekter för kunder, personal och miljö. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(FP) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) yrkar bifall 

till ett gemensamt förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) 

och (MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (M), (FP) och 

(KD). 



 Protokoll 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M), (KD) och (FP): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(KD) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) reserverar 

sig mot nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag 

till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

1. Att rekommendera kommunstyrelsen att föreslå 

kommunfullmäktige bifalla motionen. 

2. Att i övrigt anföra följande: 

 

Politiken har ett ansvar att ställa om stadens arbete när 

stockholmare väljer att bo kvar i sitt hem längre. Utvecklingen 

ställer högre krav på stadens hemtjänst, dels att personalen ska få 

fler verktyg för att kunna erbjuda en god omsorg, och framförallt att 

äldre ska få bättre möjligheter till god omsorg i hemmet. 

 

Det är ett allvarligt problem att människor med ett omsorgsansvar i 

tjänsten får privata parkeringsböter. Detta kan exempelvis ske 

genom att arbetssituationen gör att man måste stanna längre än 

planerat och tiden för parkeringsbiljetten därför tar slut. Bilen är ett 

viktigt verktyg för hemtjänstpersonal, framförallt när arbetsschemat 

innebär mycket distans mellan de äldre. Det innebär också en fysisk 

avlastning i ett jobb som annars kan vara fysiskt betungande. 

Hemtjänstens personal ska fokusera på god vård och omsorg, inte 

att hitta parkeringsplatser eller parkeringsautomater.   

 

Det är beklagligt att vänstermajoriteten i stadshuset har så pass låga 

ambitioner för äldreomsorgen att man inte ens vill se över 

möjligheten att sänka avgiften för nyttoparkeringstillstånd. Deras 

partikollegor i Göteborg jobbar exempelvis med att underlätta för 

hemtjänstpersonalen genom nyttoparkeringstillstånd. Det är en 

ansvarslös politisk lösning att endast hänvisa till att personalen 

istället ska gå eller cykla.  

 

Förvaltningen tar i sitt svar upp de stora geografiska områden som 

hemtjänstutförare har i Stockholm och hemtjänsten bör organiseras 

mer lokalt. Det är rimligt att se över hur utförare ska ha så pass låga 

distanser som möjligt för att öka effektiviteten. Men att centralt 

ställa krav på lokala kontor innebär en onödig byråkratisering och 



 Protokoll 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

högre trösklar. Det bör istället vara kvalitetsarbetet som ska vara i 

fokus för krav och uppföljning för hemtjänstens utförare. 

 

Stockholm behöver ställa om genom utvecklingen att många väljer 

att bo kvar i sitt hem längre. Det kräver högre ambitioner för 

äldreomsorgen, det är därför anmärkningsvärt att vänstermajoriteten 

inte är villiga att titta närmare på hur man ska underlätta det dagliga 

arbetet för hemtjänstens medarbetare och undvika att hemtjänst-

personal ska behöva betala parkeringsböter i tjänsten ur egen ficka.” 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 17    Uppföljning av vård- och omsorgsboende,                                                        
hemtjänst, servicehus och dagverksamheter för år 2014  

Dnr 410-126/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och föreslår kommunstyrelsen att överlämna 

uppföljningsrapporten för 2014 till kommunfullmäktige. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 30 april 2015.  

 

Kommunfullmäktige beslutade 2005 om en uppföljningsmodell för 

äldreomsorgen som innebär att alla verksamheter som är belägna 

inom stadsdelsnämndernas områden och verksamheter som 

Stockholms stad har ramavtal med ska följas upp årligen och på ett 

enhetligt sätt. Syftet med uppföljningarna är att få kunskap om 

verksamheternas styrkor, svagheter och viktiga 

förbättringsområden.  

Genomförda uppföljningar 2014 visar i stort på väl fungerande 

verksamheter med en övervägande god följsamhet gentemot lagar, 

avtal och föreskrifter. Tre generella förbättringsområden har dock 

identifierats som verksamheterna har att arbeta vidare med och det 

är riskanalys, egenkontroll och samverkan i enlighet med 

ledningssystem för systematiskt kvalitetarbete, dokumentation samt 

registrering i nationella register. Verksamhetsuppföljningarna ger 

tillsammans med andra uppföljningsresultat bl.a. brukarundersök-

ningar och individuppföljningar ett bra underlag i det fortsatta 

förbättringsarbetet inom äldreomsorgen. Även den nystartade 

uppföljningsmodellen genom kvalitetsobservationer bidrar i detta 

arbete. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 



 Protokoll 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

§ 18    Anmälan av rapportering av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap 1§ Socialtjänstlagen (SoL ) för kvartal 1 2015  

Dnr 410-140/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar anmälan med sammanställning av 

stadsdelsnämndernas rapportering av ej verkställda beslut 

för kvartal 1 år 2015 till kommunfullmäktige. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 13 april 2015.  

 

Från och med 1 juli 2006 är kommunerna enligt socialtjänstlagen 

skyldiga att anmäla alla gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som 

inte verkställts inom tre månader. Rapportering ska göras till 

tillsynsmyndigheten samt kommunens revisorer. 

Rapporteringsskyldigheten gäller även alla avbrott i verkställigheten 

om beslutet inte har verkställts på nytt inom tre månader från dagen 

för avbrottet.  

 

För kvartal 1 2015 har samtliga stadsdelsnämnder rapporterat 

sammanlagt 160 beslut som inte hade verkställts inom tre månader. 

Under perioden har 26 av dessa beslut verkställts och 25 ärenden 

har avslutats bland annat på grund av att den enskilde har återtagit 

sin ansökan alternativt avlidit, varför det vid periodens slut den 31 

mars 2015 fanns 109 ej verkställda beslut att rapportera. 94 beslut 

avser särskilt boende och i samtliga fall har den enskilde valt att 

vänta på ett önskat boende, alternativt tackat nej till erbjudet 

boende. Av de övriga ärendena avser 14 beslut dagverksamhet och 

1 beslut korttidsvård. I dessa fall har plats erbjudits men de enskilda 

har av olika skäl valt att tacka nej. 

   

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 5 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 19 maj 2015 

 

 

§ 19    Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 12 maj 2015 

Föreligger protokoll nr 5 från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 12 maj 2015 som inkluderar rådets 

remissyttranden i nämndärenden §§13-15. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 20    Anmälan av protokoll från socialnämndens, 
äldrenämndens och överförmyndarnämndens råd för 
funktionshinderfrågor från den 12 maj 2015 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens råd för funktionshinderfrågor från  

den 12 maj 2015. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 21    Anmälan av postlista för tiden från och med     
2015-04-01 till och med 2015-04-30 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för april 2015.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 13    Övriga frågor 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att inga frågor har 

anmälts och avslutar sammanträdet. 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


